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De provincie Noord-Brabant heeft in het streekplan 2002 het bedrijventerrein “Moerdijkse Hoek” met
een ster opgenomen. Doel was op deze locatie een nieuw grootschalig en bovenregionaal
bedrijventerrein te ontwikkelen met een oppervlak van 600 hectare bruto. Reden daarvoor was de
verwachte behoefte aan bedrijventerrein in de regio gebaseerd op onder andere prognoses opgesteld
door het Centraal Planbureau in 1999. In het bestuursakkoord 2003-2007 is aangegeven dat de
provincie hecht aan de totstandkoming van dit terrein door de lopende herziening van het Streekplan
en de m.e.r.-procedure voort te zetten en af te ronden.

Op 5 oktober 2005 heeft het college van B&W van de gemeente Moerdijk het plan “Port of Brabant”
als alternatief voor Moerdijkse Hoek gepresenteerd. Op basis daarvan hebben de colleges van GS en
B&W op 18 oktober 2005 besloten de haalbaarheid van dit alternatieve plan te verkennen. De
uitvoering van de haalbaarheidsstudie hebben de colleges over gelaten aan de stuurgroep Port of
Brabant. Doel van de stuurgroep was te verkennen of “Port of Brabant” een haalbaar voorstel is dan
wel op welke wijze dit voorstel of delen daarvan kunnen bijdragen aan een doorbraak inzake de
problematiek omtrent Moerdijkse Hoek. In dezelfde periode waarop de stuurgroep de
haalbaarheidsstudie uitvoerde, is een aantal belangrijke nieuwe feiten op tafel gekomen die van groot
belang zijn geweest voor het formuleren van de conclusies van deze haalbaarheidsstudie.

Op 23 december 2005 zijn door het Centraal Planbureau toekomstverkenningen gepubliceerd onder
de titel Bedrijfslocatiemonitor (BLM 2005). Uit deze verkenningen blijkt dat de vraag naar bedrij-
venterrein in Nederland de komende vijftien jaar nog zal toenemen, maar wel in een lager tempo dan
in de jaren negentig. Na 2020 neemt de groei verder af. In drie van vier scenario's treedt dan zelfs een
daling van de vraag op. Uit de BLM 2005 blijkt dat de prognoses betreffende de ruimtevraag in
Brabant en in het bijzonder voor zeehaventerreinen in West-Brabant naar beneden zijn bijgesteld. In
de vorige BLM publicatie kwam driekwart van de vraag naar zeehaventerrein in Noord-Brabant op het
conto van de basischemie. De groei van deze bedrijfstak wordt nu echter veel lager ingeschat dan
enige jaren geleden. Dit hangt sterk samen met een sterkere tendens naar deïndustrialisatie dan
waarmee vroeger is gerekend. Deze vertaalt zich sterk naar bedrijfstakken die gericht zijn op de
eerste stappen van goederenbewerking, de zogeheten basisindustrie.
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